
 
PROTOKÓŁ  NR 86.2013   

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  
z dnia 23 maja  2013.   

 
Obecni: 
 
1. Tadeusz Groszek     -   Przewodniczący Komisji 
2. Robert  Szydlik        -   Zastępca Przewodniczącego  
3. Mirosław Sobczak   -   Członek Komisji  
4. Dariusz Kur             -   Czonek Komisji 
5. Tadeusz Sasin          -   Członek Komisji 
6. Mirosław Szczotka  -   Członek Komisji 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
 
1. Marek Markowski    -  kierownik wydziału ID 
3. Katarzyna Rostek     -  kierownik OPS w Tłuszczu  
4. Mieszkaniec osiedla Borki         
5. Dwaj mieszkańcy Tłuszcza 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek: 
 
1. Przyjęcie protokółu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
2. Informacja dotycząca  spraw zawartych we wniosku Komisji z dnia  
    17 maja 2013. 
3. Informacja na temat inwestycji w przedszkolu „Baśniowa Kraina”.  
4. Sprawy bieżące. 
5. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 rok. 
6. Wolne wnioski. 
7. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 
 
Ad1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji po odczytaniu został przyjęty. 
 
Ad2. Pan Marek Markowski udzielił odpowiedzi na wniosek z dnia 17 maja 
2013 roku dotyczący: 
- projektu budowy ulicy Leszczynowej, jest wydana decyzja ze spec ustawy 
drogowej, otrzymaliśmy całą dokumentację od Wykonawcy, będą naliczone 
kary umowne, gdyż dokumentacja została wykonana 4 miesiące po terminie, nie 
było aneksu. W dalszej kolejności należy wykupić grunty i przystąpić do 
realizacji; 
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- projekt budowy ulicy Cisowej, jest oddana kompletna dokumentacja, 10 dni 
opóźnienia i tez będą naliczane symboliczne kary;  
- projekt budowy łącznika ulica Wierzbowa – Rzemieślnicza, w czerwcu jest 
wyznaczona rozprawa sądowa;  
- projekt budowy ulicy Kościelnej i Przelotowej został zrealizowany w 2012 
roku; 
- projekt budowy ulicy Sadowej w Jasienicy został zrealizowany w 2012 roku;      
- projekt  drogi łączącej ulicę Parafialną i ulicę Napoleońską w Miąsem, jest 
decyzja ze spec ustawy drogowej, termin wykonania przekroczony też o 4 
miesiące, można rozpoczynać dalszą  procedurę.  
 
Ad3. Odnośnie termomodernizacji budynku Przedszkola „Baśniowa Kraina” w 
Tłuszczu, Pan Marek Markowski przedstawił propozycję Zastępcy Burmistrza, 
aby środki własne zabezpieczone w budżecie na ten cel  przeznaczyć na roboty 
budowlano remontowe i zacząć od dachu.  
Po przeprowadzeniu dyskusji w tym temacie, Komisja postanowiła 
zaproponować Burmistrzowi kolejność prac niezbędnych do wykonania w 
budynku przedszkola, kiedy Burmistrz przybędzie na posiedzenie Komisji. 
 
Ad4. Przewodniczący Komisji zapytał Pana Marka Markowskiego, czy przy 
realizacji inwestycji wodno-kanalizacyjnej pojawiają się problemy i co z 
przykanalikami. 
 
Pan Markowski odpowiedział, że są drobne potknięcia, ale prace się posuwają.  
W sprawie przykanalików pracownicy Urzędu przez 3 tygodnie chodzili po 
osiedlach, odwiedzali  posesje i zbierali deklaracje, podpisywali umowy z 
mieszkańcami i zebrali więcej niż 50 umów, które są potrzebne aby wystąpić z 
wnioskiem o dofinansowanie     
 
Radni zwracali się do Pana Markowskiego z zapytaniami w sprawach 
drogowych, jednak na odpowiedź muszą  poczekać do powrotu Pana Piotra 
Gołosia z urlopu, wraca za dwa dni. 
 
Radny Robert Szydlik zwrócił się z zapytaniem do Pana Markowskiego, czy 
podjęte zostały działania odnośnie  zrobionych zdjęć  i przesłanych do Urzędu 
przez mieszkańca osiedla Borki  odnośnie  niewłaściwego odtwarzania przez 
Wykonawcę nawierzchni drogowej po realizacji sieci wodociągowej.   
 
Pan Markowski odpowiedział, że zwrócił się  do inżyniera kontraktu o 
sprawdzenie tego i wypowiedzenie się w tej kwestii i jeżeli pojawia się 
wątpliwości zrobimy odkrywkę, chociażby we wskazanym przez mieszkańca 
miejscu. Jeśli się okaże, że wykonawca zrobi źle, będzie musiał poprawiać.   
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Radny Mirosław Szczotka zapytał o projekt oświetlenia w Jasienicy  ulicy 
Wesołej i na jakim etapie są prace w gimnazjum w Jasienicy. 
 
Pan Markowski odpowiedział, że odnośnie oświetlenia sprawdzi i poinformuje, 
natomiast odnośnie gimnazjum, do końca maja ma być opracowany projekt 
zamienny, który będzie złożony do Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego w celu wydania decyzji zatwierdzającej ten projekt, co pozwoli na 
wznowienie robót, w pierwszej kolejności będzie ogłoszony przetarg. 
 
Radny Sobczak zapytał, czy nie można było tej całej dokumentacji sporządzić 
bez składania przez Urząd wniosku o dokonanie kontroli, a radny Groszek 
zapytał, jaki był cel przeprowadzenia tej kontroli. 
 
Pan Markowski odpowiedział, że po sprawdzeniu dokumentacji stwierdził, że na 
drogach ewakuacyjnych była wykonana oczyszczalnia ścieków i żaden z trzech 
obiektów tam się znajdujących nie był oddany do użytku. 
Wytworzyła się dyskusja w tym temacie.  
 
Radny Groszek zapytał, kiedy zostanie zakończona sprawa legalizacji budynku 
na stadionie i dlaczego to tak długo trwa. 
 
Pan Markowski odpowiedział, że sprawa w Nadzorze Budowlanym powinna się 
niedługo zakończyć.  
 
Komisja zwróciła się z zapytaniem, jaki jest termin wykonania dokumentacji na 
wykonanie przyłączy. 
 
Pan Marek Markowski odpowiedział, że termin jest do 30 czerwca 2013 roku.  
 
Do Komisji wpłynęły następujące pisma: 
 
1.Pan X zamieszkały w Warszawie zwraca się z prośbą o założenie lampy na 
słupie elektrycznym znajdującym się przy posesji Jaźwie 24 w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa mieszkańcom po zmroku . Pismo stanowi załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu. 
 
Komisja zapoznała się.  
 
2. Firma ELWIR Spółka Jawna zwraca się o nie naliczanie przez Gminę kar 
umownych za niewykonanie w terminie projektu budowy drogi gminnej 
łączącej ulicę Leszczynową z ulicą C.K.Norwida  w Tłuszczu, motywując to 
opóźnieniami powstałymi nie z winy Wykonawcy, tylko organów administracji 
publicznej w wydawaniu opinii i decyzji dotyczących niniejszej inwestycji.  
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Rzeczywiste opóźnienie wynikające z winy Wykonawcy to 34 dni, co przekłada 
się na kary umowne w wysokości 17% wynagrodzenia brutto lub naliczenia kar 
umownych tylko za okres od 21.12.2012 r. tj. od terminu wykonania umowy do 
dnia 1.03.2013 r. tj. do terminu złożenia wniosku o zezwolenie na realizacje 
inwestycji drogowej  ze względu na to, że po złożeniu w/w wniosku 
Wykonawca nie miał  już wpływu na termin trwania procedury, czyli za okres 
69 dni, co przekłada się na kary umowne w wysokości 34,5% wynagrodzenia 
brutto. Pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Komisja przychyla się do prośby firmy o naliczenie kar umownych tylko za 
rzeczywiste opóźnienie wynikające w winy Wykonawcy. 
 
 
Ad5. Pani Skarbnik  omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2012 rok, które stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
W trakcie omawiania planu dochodów i wydatków  Pani Skarbnik odpowiadała 
na pytania Komisji  i ustalono, że na kolejne posiedzenie Komisji Pani Skarbnik   
sprawdzi, jakie były rzeczywiste wydatki w budżecie gminy  poniesione na 
operaty szacunkowe.  
Uwagę Komisji zwróciły również niższe niż planowane wydatki poniesione na 
przeciwdziałanie alkoholizmowi i nie wykorzystane środki na zwalczanie 
narkomanii, podczas kiedy potrzeb jest wiele oraz niższe wydatkowanie 
środków  na wykupy gruntów niż planowane.   
Komisja na następnym posiedzeniu  powróci do omawiania sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2012 rok wraz z załącznikami tj. bilansu z 
wykonania budżetu gminy Tłuszcz, łącznego bilansu jednostek budżetowych i 
samorządowego zakładu budżetowego, łącznego zestawienia zmian w funduszu, 
łącznego rachunku zysków i strat  i sporządzi wniosek do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej.  Komisja zwróciła się do Pani Skarbnik o dostarczenie opinii 
RIO o wykonaniu budżetu gminy Tłuszcz za 2012 rok.  
 
 
Ad6. Komisja po przeprowadzeni kontroli w Centrum Kultury, Sportu i 
Rekreacji w Tłuszczu w dniach 19-21 marca 2013 r. stoi na stanowisku, że 
Dyrektor jednostki naruszył ustawę o dyscyplinie finansów publicznych i w 
związku z powyższym Komisja skierowała wniosek do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o przeprowadzenie w jednostce kontroli przez powołaną do 
tego celu Komisję Orzekającą.   
Wniosek stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Ad7. Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalono na dzień 3 czerwca 2013 
roku godzina  8.30 . 
 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
                                                                 Przewodniczący Komisji 
 
                                                                    Tadeusz Groszek  
Załączniki do protokołu są do wglądu 
w  pokoju 38 . 
Dokument utworzyła 
Bożena Brzozowska  
Dnia 28 maja 2013 roku. 
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